

ترجمة ملخصات المحتوى

Summaries of Researches and Articles
Sommaires des articles et des recherches



Il repère par le biais de l'analyse et de la critique, en se référant aux données scientifiques, les défauts structurels du système de santé et du gouvernement aux Etats-Unis face à la pandémie de covid – 19.

-Dans "Immunité de troupeau reprise par les malthusiens" Idriss Hani établit un lien épistémologique entre les effets du coronavirus et la théorie démographique de Thomas Malthus. Il est vrai que ce dernier édifie sa théorie sur le fait que la population augmente plus vite que la production alimentaire; cela ne peut que condamner l'humanité à la famine, aux guerres et aux maladies et entraîner le déséquilibre.

-Dr. Mohamad Choukair écrit un article intitulé "Philosophie de la justice". Il propose une analyse comparative de la justice et ses structures cognitives entre les sphères de la religion et du positivisme. Il porte au jour les impasses des connaissances positives liées à la justice, notamment celles relatives à sa dépendance des conditions historiques et civilisationnelles.

-Fadi Nasser écrit un article intitulé "La philosophie morale". Il affirme que l'aspect philosophique de la morale fait l'objet de discussions intenses.

-dans la rubrique (Le monde islamique et l'Occident), on expose un entretien avec le chercheur maghrébin Jamil Hamdaoui portant sur la critique de la philosophie moderne ainsi que ses valeurs sur lesquelles repose la modernité occidentale durant cinq siècles.

-Talal Atriçi publie un article intitulé "La consolidation fallacieuse". Il aborde la consolidation du positionnement des femmes qui a préoccupé les milieux académiques durant plusieurs siècles. Il propose des conceptions critiques sur ce thème.

accidentel dans l'histoire des civilisations humaines; la pandémie produit une déviation notable et une mutation de la civilisation humaine. Son impact sera profond sur les valeurs intellectuelles, scientifiques et sociales qui déterminent l'appréciation universelle prochaine.

-sous le titre "La science, l'économie et la société" M. Abdel-Halim Fadlullah étudie trois sphères principales touchées par les impacts du coronavirus dans les sociétés occidentales en particulier. Il élabore une critique visant à déconstruire les théories de la connaissance adoptées par les modernités successives en Occident; il éclaire ensuite les déficiences de ces théories après la propagation de l'épidémie.

-"Le coronavirus aux éthiques de l'économie occidentale" est le titre de l'article du chercheur irakien Geafar Najem Naçer. Il tient compte du lien entre les grandes conséquences du coronavirus, et la décomposition du système moral sur lequel repose la modernité utilitaire depuis la naissance du capitalisme jusqu'au notre jour.

-dans son article " Coronavirus et le monde d'après", le chercheur syrien Akil Saïd Mahfouz élabore une approche critique des conséquences du coronavirus sur la structure du système social en Occident. Son approche est centrée sur les remarques critiques d'esprits occidentaux sur les expériences des chefs politiques et les mesures sanitaires imposées pour freiner la propagation du virus.

-Le chercheur libanais Jihad Saad a écrit un article intitulé "La santé de l'Occident à l'épreuve". Il expose une analyse critique d'une question centrale: les déficiences constatées dans les pays occidentaux en raison de l'épidémie du coronavirus. Le chercheur suscite la situation paradoxale entre les capacités de ces pays et leurs progrès accomplis dans le domaine médical d'une part, et leur échec dans la lutte contre l'épidémie.

-"Covid – 19 signe du déclin des Etats-Unis" est le titre de l'article du chercheur spécialiste des relations internationales, Gustavo Palomares Lerma.

Al-Istighrab numéro 20

Le monde face au flot de Coronavirus

Entre la pandémie naturelle et les désastres des valeurs

Le numéro 20 de la revue al-Istighrab (été 2020) comporte une série d'études visant à analyser le coronavirus et ses conséquences aux plans scientifique, philosophique, moral et sociologique dans le monde en général, et l'Occident en particulier. On expose brièvement les contenus des articles selon l'ordre de la revue:

Dans la rubrique "Éditorial", le rédacteur en chef Mahmoud Haïdar" a écrit un article intitulé "La pandémie reconsidère la métaphysique". M. Haïdar soulève la question des fins posée par la raison contemporaine civilisée, à la suite du choc reçu par la science qui a échoué à contrôler la pandémie.

Dans le "Dossier", on présente les articles suivants:

-sous le titre "L'Amérique fragmentée" l'anthropologue anglais Wade Davis évoque les conséquences du covid – 19 sur la charpente des Etats-Unis, ainsi que ses répercussions sur l'union du continent.

-le professeur Mouchir Bassil Aoun écrit un article intitulé "La conscience accidentelle du coronavirus". Il aborde la pandémie tant du point de vue ontologique que phénoménologique, en invoquant la thèse de Martin Heidegger selon laquelle la vie humaine est interprétée par des dimensions mystérieuses qui sont explorées seulement par la métaphysique

-le chercheur Ali Hajj-Hassan a écrit un article intitulé "Les métamorphoses des valeurs face au coronavirus". Il porte au jour une série de conceptions arabes et occidentales de la pandémie. Pour lui, il ne s'agit pas d'un phénomène

Table des matières

Études fondatrices

- Philosophie de la justice

Vers un système capable de mettre un terme à l'obstruction civilisationnelle

- Mohamad Choukair 204

- La philosophie morale

Étude critique comparative de la conception de l'Occident et du réalisme islamique

- Fadi Nasser 222

Le monde islamique et l'Occident

- La modernité, une étendue rétrograde des civilisations grecque et romaine

- Entretien avec Jamil Hamdaoui 248

-La consolidation fallacieuse-

Dévalorisation de l'autorité des hommes et déconstruction des relations familiales

- Talal Atriçi 262

résumés du numéro en français et en anglais

Table des matières

Avant-propos

- La pandémie reconsidère la métaphysique.....Mahmoud Haïdar 7

Le dossier

- La conscience accidentelle du coronavirus

- Mouchir Bassil Aoun 23

- Les métamorphoses des valeurs face au coronavirus

- Ali haj-hassan 52

- La science, l'économie et la société

- Abdel-Halim Fadlullah 82

- Le coronavirus aux éthiques de l'économie occidentale

- Geafar Najem Naçer 125

- Coronavirus et le monde d'après

- Akil Saïd Mahfouz..... 143

- L'Amérique fragmentée-

- Wade Davis 150

- La santé de l'Occident à l'épreuve

- Jihad Saad..... 161

- Covid-19, signe du déclin des Etats-Unis-

- Gustavo Palomares Lerma 188

- Immunité de troupeau reprise par les malthusiens

- Idriss Hani 193

those countries, their scientific progress and their failure at the same time to contain the Pandemic.

- “Covid 19 as an Indication of the Decline of the American Era,” by the Spanish thinker specializing in international relations, Gustavo Palomares Lerma, in which he explains, through analysis and criticism based on scientific data, the formative flaws that the health and political authorities have shown in dealing with the terrible spread of the Pandemic in the American cities and states.

- In the chapter “Originating Researches,” Sheikh Dr. Muhammad Choucair wrote his article under the title “The Philosophy of Justice,” in which he analyzes what justice is and explains its epistemological structures in a comparative context between the religious and the temporal disciplines. It also sheds light on the most prominent pitfalls in which modern temporal knowledge of justice has fallen in, especially those related to its relativism and its subjection to historical and cultural conditions.

- In the same chapter, Professor of Religious Studies, Dr. Fadi Nasser, wrote under the title: “Philosophy of Morals,” in which he deals with the science of the philosophy of ethics as one of the most controversial concepts in various human civilizations.

- In the chapter “The Islamic World and the West,” you will read a dialogue with the Moroccan researcher and thinker, Professor Jamil Hamdaoui, centered around a critique of modern philosophy and the values upon which Western modernity has built its civilizational structure over the past five centuries.

- Under the title: “Deceptive Empowerment,” the sociologist Professor Talal Atrissi approaches the thesis of empowering women, which has taken clear areas in academic and international forums during the past decades. In this endeavor, the researcher approached the problems of the thesis and provided critical insights about it.

- Researcher Dr. Ali Al-Hajj Hassan wrote his article under the title: "Value Shifts in the Shadow of the Coronavirus Epidemic," in which he explores a series of Western and Arab visions about the Pandemic. As he believes that the Pandemic is not an accident in the history of human civilizations, but rather it constitutes a turning point in their path, with which their familiar image will change, and it will have profound effects on the overall intellectual, scientific and social values from which the next global view is formed
- Under the title: "Science, Economy and Society," the researcher Dr. Abdel Halim Fadlullah discusses the connectedness of three major circles that had the largest share of the profound effects of the spread of the Corona pandemic in Western societies in particular: the Circlet of Science, the Circle of Economics, and the Circle of Society; Where he seeks, from a critical standpoint, to deconstruct the theories of knowledge that were adopted by the successive innovations in the West, and then to point out the main stumbling blocks that emerged in them strongly with the spread of the Pandemic.
- "The Pandemic in the Ethics of the Western Economy," is a study by the Iraqi researcher Jaafar Najm Nasr, in which he links the major repercussions of the Corona pandemic to the chronic apprehension of the ethical system and the values on which opportunistic modernity was built from the birth of capitalism to the present day.
- In his study of "The Corona Incident and Its Aftermath," the Syrian researcher Aqeel Saeed Mahfouz provides a critical approach to Corona's interactions on the structure of the social system in Europe and the West in general. In this approach, he focuses on the strict criticism presented by Western thinkers on the behavior of political administrations and how they have been confronting the Pandemic.
- The researcher in intellectual and philosophical affairs, Jihad Saad, wrote his research under the title: "Health of the West in the Laboratory," in which he deals with critical analysis of a central issue related to the imbalance in which modern Western countries fell as they faced the Corona Pandemic. The researcher sought to highlight the tragic paradox between the capabilities of

Summary of the Research Essays Included in the 20th Issue of Al-Istighrab The World Engulfed by Covid-19

Between the Pandemic of nature and pandemics of values

The new issue, number 20, of the magazine "Al-Istighrab" was released for the summer of 2020, and it included a series of foreign and Arabic researches and studies that sought to approach the Corona pandemic and its repercussions in the scientific, philosophical, ethical and sociological fields in the world and in the West in particular. In what follows, we present a briefing of each of the contents of the incoming research and studies according to the approved tabulation sequence.

* In the Preface, Editor-in-Chief Mahmoud Haidar wrote under the title: "The Pandemic Recovers Metaphysics," in which he brings up the question of the endings that the contemporary civilized mind raises for itself, following the shock that science has received because of its failure to contain the Pandemic.

* In the Portfolio, we dealt with a selection of studies and researches, which we list as follows:

- Under the title: "Fragmented America," the English anthropologist Wade Davis reviews the resounding effects that the spread of the Covid 19 epidemic caused on the structural structure of the American empire, especially in its repercussions on the unity of America itself.

- In his study of "Emergency Coronian Awareness," Professor Mushir Basil Aoun approaches the cosmic Coronavirus event from two positions: ontology and phenomenology. This relies on the view of the German philosopher Martin Heidegger that human life is often read in hidden dimensions that only metaphysics can observe.

contents

- Herd Immunity as a Resumed Dissertation of Malthusianism

- By Idris Hani 193

The Originating Researches

-The Philosophy of Justice

Towards a Righteous Statute to Surpass the Civilizational Occlusion

- By Sheikh Dr. Muhammad Choucair 204

- Philosophy of Morals

A Comparative Study Between Understanding the West and the Islamic Realism

- By Professor Dr. Fadi Nasser..... 222

-The Islamic World and the West

- Modernity an Extensive Past Recalling of the Greek and the Roman Cultures

- A Dialogue moderated by the Editor with Professor Jamil Hamdaoui 248

- Deceptive Empowerment

Weakening the paternal authority and breaking down the familial structure

- Professor Talal Atrissi 262

Summaries of Researches and Articles

contents

The Preface

- **The Pandemic Recovers Metaphysics.....Mahmoud Haidar 7**

The Portfolio

- Emergency Coronian Awareness

- By Professor Mushir Basil Aoun 10

- Value Shifts in the Shadow of the Coronavirus Epidemic

- By Dr. Ali Al-Hajj Hassan..... 52

- Science, Economy and Society

- By Dr. Abdel Halim Fadlullah..... 82

- The Pandemic in the Ethics of the Western Economy

- By Jaafar Najm Nasr..... 125

- The Corona Incident and Its Aftermath

- By Aqeel Saeed Mahfouz..... 143

- Fragmented America

- By Wade Davis..... 150

- Health of the West in the Laboratory

- By Jihad Saad 161

- Covid 19 as an Indication of the Decline of the American Era

- By Gustavo Palomares Lerma..... 188